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Cirkevná základná škola sv. Juraja oslávila Cirkevná základná škola sv. Juraja oslávila 
svoje tridsiate narodeniny svoje tridsiate narodeniny 

Svidník a okolie Svidník a okolie 
sužovali silné dažde a záplavysužovali silné dažde a záplavy

Do svidníckych pútnikov Do svidníckych pútnikov 
narazilo auto, ktorého vodič narazilo auto, ktorého vodič 
zomrelzomrel
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  Uznesenie podporujúce svidnícku nemocnicu prijali na svo-
jom zasadnutí v uplynulú stredu 21. júna poslanci Mestského 
zastupiteľstva vo Svidníku. 

Krajský poslanec Ján Vook predstúpil pred mestských poslancov, 
aby prijali uznesenie podporujúce svidnícku nemocnicu 

  Urobili tak po tom, čo ich o vyslovenie jasného názoru a schválenie pod-
porného stanoviska formou uznesenia Mestského zastupiteľstva vo Svidníku 
prišiel požiadať poslanec Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja 
(PSK) a zároveň predseda Dozornej rady Nemocnice arm. gen. L. Svobodu 
vo Svidníku Ján Vook.
  Po tom, čo poslanec Mestského zastupiteľstva Pavel Olejár navrhol, aby 
mohol Ján Vook pred mestskými poslancami vystúpiť, zareagovala primátorka 
mesta Marcela Ivančová s tým, že oceňuje takýto prínos do diskusie. Ján 
Vook následne vysvetlil dôvody, pre ktoré pred svidnícky mestský parlament 
prišiel. „Obraciam sa na vás, páni poslanci, pretože prešlo šesť mesiacov, 
vy ste mali štyri zasadnutia a neprijali 
ste žiadne stanovisko týkajúce sa 
svidníckej nemocnice a optimalizácie 
siete nemocní. Preto som vás prišiel 
požiadať, aby ste prijali podporné 
uznesenie, ktoré je veľmi dôležité, 
pretože naša nemocnice v minimálnej 
pevnej sieti nemocníc nie je,“ vyhlásil 
Ján Vook, ktorý následne mestským po-
slancom odprezentoval všetky podklady, 
ktoré vypracoval ako predseda Dozornej 
rady svidníckej nemocnice spolu s ďalšími 
kolegami a ktoré jasne dokladujú opod-
statnenosť svidníckej nemocnice. Vysvetlil 
dojazdové časy i ďalšie fakty, ktoré svedčia 
v prospech nemocnice. 
  Následne krajský poslanec prečítal aj svoj 
návrh uznesenia, ktoré by podľa neho malo 
svidnícke Mestské zastupiteľstvo schváliť 
a keďže ako krajský poslanec nemôže 
priamo predkladať návrhy uznesení, požiadal o jeho predloženie mestského 
poslanca Pavla Olejára. 
  Medzitým na jeho vystúpenie reagovala primátorka. Marcela Ivančová zopa-
kovala všetky aktivity, ktoré v prospech svidníckej nemocnice absolvovala ona 
sama a zhrnula aj to, že na všetkých rokovaniach, na všetkých stretnutiach 
podporný postoj mesta Svidník jasne deklarovala. „Nemám pocit, že sme 
nič nerobili, práve naopak, urobilo sa veľmi veľa,“ pridal sa k primátorke 
jej zástupca Michal Goriščák a poslanec Vladimír Kaliňák si neodpustil po-
známku, že vo vystúpení krajského poslanca Jána Vooka cítil „istú príchuť 
politikárčenia.“ 
  Primátorka Marcela Ivančová vo svojej reakcii okomentovala aj znenie Jánom 
Vookom navrhovaného uznesenia a mala k nemu viacero výhrad. Tie podľa 
nej spočívali v nie práve najpresnejšej formulácii, preto to, ako s návrhom Jána 
Vooka naložia, nechala na poslancov, no sama navrhla niekoľko úprav. Tie 
mali charakter technických úprav a po prestávke a vzájomných rozhovoroch 
napokon došli k dohode. 
  Poslanec Martin Miščík ako predseda návrhovej komisie mohol predložiť 
návrh uznesenia, ktoré podľa Jána Vooka mali svidnícki mestskí poslanci prijať 
už dávno. Prednesené a napokon aj hlasmi všetkých jedenástich prítomných 
poslancov prijaté uznesenie konštatuje, že Mestské zastupiteľstvo vo Svidníku 
podporuje iniciatívu Dozornej rady Nemocnice arm. gen. L. Svobodu Svidník, 
a.s., Regionálnej lekárskej komory Svidník a  zástupcov Odborového združenia 
Nemocnice  arm. gen. L. Svobodu Svidník, a.s. na preradenie Nemocnice arm. 
gen. L. Svobodu Svidník, a.s.  z úrovne I. do úrovne II. v rámci Optimalizácie 
siete nemocníc SR a rovnako podporuje aj iniciatívu Dozornej rady Nemocnice 
arm. gen. L. Svobodu Svidník, a.s., Regionálnej lekárskej komory Svidník a 
zástupcov Odborového združenia Nemocnice  arm. gen. L. Svobodu Svidník, 
a.s. na zaradenie Nemocnice  arm. gen. L. Svobodu Svidník, a.s. do pevnej 
siete urgentných príjmov typu I. podľa zákona 578/2004 Z.z..
  Svidnícky mestský parlament v tom istom uznesení zároveň žiada zriaďo-
vateľa svidníckej nemocnice o predloženiu návrhu Ministerstvu zdravotníctva 
na  preradenie Nemocnice  arm. gen. L. Svobodu Svidník, a.s. z úrovne I. do 
úrovne II. v rámci Optimalizácie siete nemocníc SR, a rovnako aj o zaradenie 

Nemocnice arm. gen. L. Svobodu Svidník, a.s. do pevnej siete 
urgentných príjmov typu I. podľa zákona 578/2004 Z.z..
  Pointou je, že o preradenie nemocnice ako takej do vyššej 
kategórie a rovnako aj o zaradenie do siete urgentných príjmov 
typu I. musí požiadať zriaďovateľ nemocnice, ktorý zároveň musí 
splniť aj stanovené kritériá. 
  Ján Vook zároveň navrhoval zriadiť komisiu pri Mestskom za-
stupiteľstve vo Svidníku za účelom vypracovania podkladov ku 
stabilizácii zdravotníckych pracovníkov v regióne, ako aj vytvore-
niu podmienok na prílev zdravotníckych pracovníkov do regiónu 
v spolupráci so zriaďovateľom nemocnice. Túto časť uznesenia 
napokon po komunikácii s primátorkou Marcelou Ivančovou, ktorá 
tvrdila, že komisia by len dupľovala komisiu, ktorá pri zastupiteľstve 
pôsobí, Ján Vook upravil. 
  Komisii sociálnej, zdravotnej a bytovej pri Mestskom zastupiteľ-

stve vo Svidníku tak poslanci dali za úlohu hľadať spomínané možnosti na 
rokovaní s vedením nemocnice, s čím predseda spomínanej komisie Martin 
Miščík súhlasil.
  „Som spokojný, že sa poslancom Mestského zastupiteľstva vo Svidníku 
konečne podarilo prijať podporné uznesenie. Očakával som to omnoho 
skôr, pretože považujem za dôležité vyjadrenie jasného názoru v tejto 
situácii, ale keď neprichádzalo, tak som sa rozhodol, že prídem poslancov 
osobne požiadať. Verím preto, že v našej iniciatíve za svidnícku nemoc-
nicu bude aj tento dokument prínosom,“ povedal po skončení zasadnutí 
svidníckeho mestského parlamentu Ján Vook. 
  Primátorka Marcela Ivančová požiadala Jána Vooka, aby na tohtotýždňovom 
zasadnutí krajského zastupiteľstva vystúpil s požiadavkou o konkrétnejšie 
vysvetlenie Prešovského samosprávneho kraja pasáže v plánovacom do-
kumente kraja, v ktorom sa píše o nemocniciach a dostupnosti zdravotnej 
starostlivosti. Ján Vook vyhlásil, že tému svidníckej nemocnice otvára na 
zasadnutiach krajského parlamentu pravidelne. 

(ps)

  Už po tretíkrát v tomto roku zasadala krajská nadácia, aby 
podala pomocnú ruku tým, ktorí to najviac potrebujú. Viac ako 
70 žiadateľom pomohla fi nančne i materiálne.

Nadácia PSK rozdelila ľuďom v núdzi vyše 27-tisíc eur

  Jednotlivci a rodiny použijú fi nancie najmä na zabezpečenie základných 
životných potrieb, ako sú potraviny, ošatenie či nákup palivového dreva. Pro-
striedky im poslúžia aj pri nevyhnutných opravách v domácnosti, zaplatenie 
nájmu a rehabilitačné pobyty.
  Najviac podporených rodín bolo z okresu Prešov (18) a Humenné (10). 
Financie pomôžu aj žiadateľom v okrese Kežmarok (8), Levoča (7), Sabinov 
(7), Bardejov (5), ale aj Svidník (4), Poprad (4), Vranov nad Topľou (3), Snina 
(3), Stará Ľubovňa (1) a Stropkov (1).                                                       (dj)

Krajský poslanec Ján Vook vysvetlil dôvody, prečo 
pred mestský parlament prišiel... 
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  Kým sa vrátia tí najmenší, robotníkov doplnili študenti. Komplet-
ná rekonštrukcia Materskej školy na Ulici Ľ. Štúra vo Svidníku 
so sebou prináša aj novinku. Na jednom z pavilónov vzniká prvá 
zelená strecha v meste.

Prvú zelenú strechu vysádzali aj mladí svidnícki brigádnici 

  Výmena okien či zateplenie. Toto sú tie hlavne rekonštrukčné práce v 
najstaršej škôlke vo Svidníku. Tieto práce realizuje Sociálny podnik mesta 
Svidník a deti sú preto už niekoľko mesiacov v iných priestoroch tejto škôlky, 
ale aj v škôlke na Ulici gen. Svobodu a takisto aj v priestoroch svidníckeho 
Gymnázia DH. Mimo pozornosti však neostala ani strecha. Po novom už 
žiadne tradičné krytiny.
  „Dávali sme nízke súvrstvie substrátu a teraz vysádzame rastlinky, 
ktoré nie sú náročné na pôdny systém a na vlahu, čiže rozchodníky. 
Vysádzame štyri typy rozchodníkov, aby strecha bola pestrá,“ povedal 
nám Jaroslav Regec z fi rmy, ktoré práce na zelenej streche realizuje.
  Kým samotnú rekonštrukciu budovy a jej zateplenie majú v rukách stavební 

robotníci, zelená strecha dala príležitosť aj brigádnikom. „Pre mladých ľudí, 
myslím si, že je to príležitosť, aby si trochu privyrobili, a preto sme oslo-
vili cez sociálne siete mládežníkov, študentov,“ ozrejmil Jaroslav Regec 
s tým, že záujem mladých Svidníčanov ich veľmi potešil. 
  Bol obrovský a úloha jasná. Vysadiť vyše 9 000 sadeníc. Medzi šiestimi 
brigádnikmi boli aj vysokoškoláci Radovan a Richard. „Nemáme čo robiť 
tak sme si prišli zarobiť. Keď som videl na Facebooku inzerát, vôbec 
som neváhal. Povedal som si, že prečo nie...,“ reagoval Svidníčan Rado-
van, ktorý tak spolu s ďalšími brigádoval vo veľmi príjemnom, až horúcom 
počasí, a práve to je vraj na ich práci tým najväčším problémom. „Je to taká 
namáhavo ľahká práca. Treba byť stále zohnutý, ale dá sa to v pohode 
zvládnuť, no len to, že sme na slnku, na streche, žiaden tieň,“ povedal 
nám vysokoškolák Radovan a pridal sa aj jeho kamarát Richard. 
„Nonstop sme v takom podrepe a je to aj fyzicky náročné, ale ako po-

vedal kolega, je to náročné hlavne z toho hľadiska, že sme na streche, 
slnko svieti.“ Obaja si však zhodli, že je to vždy lepšie, ako prenášať kvádre.
Šiesti brigádnici, desať hodín denne, 16 sadeníc na meter štvorcový. 
  Takto vraj docielia to, že do dvoch rokov bude strecha škôlky celá zelená. 
„Takto hovorí aj predpis, podľa ktorého pri šestnástich kusoch na me-
ter štvorcový je to vysoko reálne. Môže, samozrejme, dôjsť k nejakým 
takzvaným plešinám, ktoré môže spôsobiť nejaká porucha napríklad 
na zavlažovaní alebo nejakým silným vetrom,“ vysvetlil Jaroslav Regec 
z dodávateľskej fi rmy.
  Zelená strecha vyjde na 214-tisíc eur, z toho rezort životného prostredia 
Svidníku poskytol takmer 170-tisíc. Následná starostlivosť už ostane výlučne 
na pleciach mesta. „Výhodou tej zelenej strechy je to, že tá údržba je 
naozaj minimálna. Ani z hľadiska fi nancií nie je táto údržba náročná,“ 
reagovala PR manažérka mesta Svidník Kristína Tchirová a Jaroslav Regec 
ešte doplnil. „Náročné sú prvé tri týždne, keď to treba intenzívne zalievať 
a potom treba vlastne prihnojovať, a to v jarnom a jesennom období, a 
treba aj zavlažovať, ale len v prípadoch, keď je extrémne teplo.“ 
  Termín na dokončenie zelenej strechy majú do konca júna, ostatné rekon-
štrukčné práce ešte niekoľko týždňov potrvajú.                                       (ps)

Medzi brigádnikmi sú aj Radovan a Richard...

  Budova Technických služieb mesta Svidník si už dlhšie obdo-
bie vyžaduje výraznejšiu investíciu z dôvodu nielen morálneho 
opotrebenia, no najmä z dôvodu výskytu častých porúch a 
vysokých nákladov na prevádzku. 

Budova Technických služieb mesta Svidník prejde výraznou zmenou 

„Keďže investícia v tomto rozsahu by nemohla byť realizovaná z vlast-
ných zdrojov, rozhodli sme sa uchádzať o externé zdroje, ktoré nám 
pomôžu s celkovou obnovou budovy. Proces trval 14 mesiacov, od 
samotného zámeru, cez komunikáciu s projektantmi a agentúrami, ktoré 
pripravujú zložitú agendu,“ informoval riaditeľ Technických služieb mesta 
Svidník Lukáš Dubec. 
  Budova Technických služieb mesta Svidník prejde napokon výraznou zme-
nou. Z Plánu obnovy, ktorú zastrešuje Ministerstvo dopravy, sa podarilo získať 
fi nančné prostriedky na značnú modernizáciu administratívnej budovy. Ide o 
740 000 eur, ktoré využijú na celkové zníženie energetickej náročnosti a to 
zateplením obvodového plášťa, strechy, miest, ktoré sú v styku so zemou. 
Rekonštrukcia zahŕňa aj výmenu zdroja tepla a samotných rozvodov, nútené 
vetranie a vonkajšie žalúzie. „Ďakujeme všetkých, ktorí sa aktívne zapojili 
do príprav. Ďakujeme všetkých za odborné poradenstvo. Aktuálne čaká-
me na podpísanie zmluvy, potom bude nasledovať verejné obstarávanie 
a ak to prebehne všetko v poriadku samotná realizácia by mohla začať 

už tento rok, prípadne na jar 2024,“ dodal Lukáš Dubec. 
  Po realizácii by následne chceli investovať do obnovy interiéru, rozvodov 
vody, kanalizácie a sociálnych zariadení. 
  „Tak, aby aj naša budova pôsobila ako z 21. storočia a poskytovala 
nie len zamestnancom ale aj občanom a zákazníkom náležitý komfort,“ 
uzavrel Lukáš Dubec.                                                                               (pn) 

Z Plánu obnovy sa mestu podarilo získať 740 000 
eur na zníženie energetickej náročnosti tejto budovy 
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  Cirkevná základná škola Sv. Juraja vo Svidníku oslávila ju-
bileum. Uplynulý týždeň sa konali dvojdňové oslavy, kedy si 
pripomenuli významný medzník v živote tejto školy. 

Cirkevná základná škola sv. Juraja vo Svidníku oslávila 30. výročie založenia 

  Spomínaná škola už 30 rokov učí, vzdeláva a vychováva. Za 30 rokov svojej 
existencie si získala pevné postavenie v systéme základných škôl v okrese a 
svojimi výsledkami sa zaradila medzi úspešné školy. Svedčia o tom výsledky 
žiakov v súťažiach, olympiádach, mimoškolských aktivitách i záujmových 
činnostiach.
  Táto gréckokatolícka základná škola sa odlišuje od ostatných škôl svojím 
duchovným rozmerom a poslaním. 
  V súčasnosti v škole pracuje 31 pedagogických i nepedagogických zamest-
nancov. V školskom roku 2022/2023 navštevuje školu 153 žiakov.
  Jubilejné oslavy sa konali v dvoch dňoch, a to 21. a 22. júna. V stredu sa 
žiaci spolu so svojimi učiteľmi, za účasti pozvaných hostí, rodičov a priateľov 
zhromaždili v chráme Božej múdrosti. Slávnostnú liturgiu celebroval vladyka 
Peter Rusnák, Mons. Ľubomír Petrík, dekan farnosti o. Radovan Kuzmiak, o. 
Marek Pulščák spolu s ďalšími kňazmi. 
  Po skončení sv. liturgie sa prihovorila pani riaditeľka Katarína Hrižová. Svoj 
príhovor začala slovami Matky Terezy: „Ja dokážem veci, ktoré ty nedoká-
žeš. Ty dokážeš veci, ktoré nedokážem ja. No spolu môžeme dokázať 
veci obrovské.“

Kolektív Cirkevnej základnej školy sv. Juraja

Riaditeľka školy Katarína Hrižová s primátorkou 
mesta Svidník Marcelou Ivančovou

Mons. Ľubomír Petrík necháva odkaz 
v pamätnici školy...

Slávnostný príhovor primátorky mesta... 
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POĎAKOVANIE
  Vďační Tebe, Pane. Vyjadrujeme 
poďakovanie všetkým, ktorí majú 
podiel na vzniku našej školy a pre 
ktorých sa stala srdcovou záležitos-
ťou. Ďakujeme nášmu zriaďovateľovi 
- Gréckokatolíckemu arcibiskupstvu 
v Prešove a farnosti Svidník, ktorých 
sme súčasťou.
  Ďakujeme všetkým, ktorí viedli 
túto školu za uplynulých 30 rokov, 
duchovným správcom, všetkým ko-
legom, učiteľom i nepedagogickým 
zamestnancom za ich každodennú 
prácu pri napĺňaní poslania školy. 
Úprimne ďakujeme všetkým rodičom, 
ktorí nám s dôverou vložili do rúk to 
najcennejšie, čo majú, svoje deti. 
Ďakujeme všetkým žiakom a absol-
ventom, ktorí sa stali neoddeliteľnou 
súčasťou života školy. 
  Slová poďakovania vyslovujeme 
aj predstaviteľom nášho mesta a 
všetkým priaznivcom, ktorí nás pod-
porovali a podporujú.
  Ďakujeme sponzorom: Vermex Lo-
kal, Mária Berežná, pekáreň Šandal, 
rodičovské spoločenstvo a všetkým 
ostatným, ktorí nás podporili.

(czš) 

Cirkevná základná škola sv. Juraja vo Svidníku oslávila 30. výročie založenia 
  A vo svojom príhovore pokračovala: „Aby našou dennou súčasťou bolo 
nielen vzdelávať, ale aj ukazovať cestu a hovoriť o Bohu. Aby sme 
dokázali denne v akejkoľvek pracovnej pozícií zasievať semienko do 
duše dieťaťa, aby sa s ďalším svojím životom dokázalo popasovať čo 
najlepšie. Učiť ho, že zmyslom života nie je napĺňať očakávania druhých, 
ale objaviť vlastnú hodnotu.“
  Zamestnancom, žiakom i hosťom sa prihovorila aj primátorka mesta Svidník 

Marcela Ivančová. Vyjadrila poďa-
kovanie za prínos cirkevnej školy 
pre mesto Svidník a riaditeľke školy 
odovzdala pamätný list a dary. 
Pozvaní hostia sa presunuli do 
priestorov školy. Žiaci si pre nich 
pripravili kultúrny program, ktorého 
hlavnou myšlienkou bolo pesto-
vanie viery a vzdelávania v srdci 
školy. Pretože, keď sadíme malé 
semienko do zeme, v duchu nás 
sprevádza nádej bohatej úrody. Keď 
sa rodila myšlienka vzniku cirkevnej 
školy vo Svidníku, tak tí, ktorí nad 
touto skutočnosťou uvažovali, si 
tiež v nádeji predstavovali úrodnosť 

práce, ktorú boli pripravení s láskou a božím požehnaním vykonávať. Po 
skončení programu si pozvaní hostia prezreli priestory školy. 
  Vo štvrtok sa v areáli školy stretli súčasní i bývalí žiaci, rodičia, priatelia, 
zamestnanci i naši podporovatelia. Slávnosť sa začala akadémiou žiakov, 
po nej nasledovala basketbalová show, súťaže pre rodiny a milé stretnutia i 
rozhovory. Srdečné a priateľské stretnutia povzbudili do ďalšej práce a dávajú 
nádej, že práca nás všetkých prináša ovocie.

Na svoju školu si zaspomínali aj bývalí absolventi. Spomeňme napríklad, 
Roberta Picha, futbalistu v Legia Warszawa. „Bola to moja prvá škola a 
mám na ňu veľmi dobré spomienky. Vždy v nej bola dobrá atmosféra, 
aj keď som ju neskôr opustil a vydal sa na cestu futbalu. Vážim si, že 
som bol súčasťou jej otvorenia. Držím jej palce, aby sa celej škole darilo 
vychovať ďalšie nádejné talenty a pripravila ich čo najlepšie na cestu 
životom,“ napísal Robert Pich.
  Na školu si zaspomínal aj kňaz Dominik Petrík: „Najviac sa mi do pamäte 
vryla moja asi prvá triedna pani učiteľka (p. uč. Gerberyová). Ďalej si 
veľmi rád spomínam na výlety po slovenských hradoch a jaskyniach s 
bývalou pani riaditeľkou Hužvejovou, či na futbalové turnaje, na ktoré 
nás pripravoval pán učiteľ Halčík. Alebo na hodiny hudobnej výchovy 
a nacvičovanie piesní s pánom učiteľom Strončekom. A ako to všetko 
píšem, už mi napadajú ďalšie a ďalšie krásne spomienky. No skutočne, 
je toho veľmi veľa. 
  Škole prajem minimálne ďalších úspešných tridsať rokov, mnoho 

Božieho požehnania a aby každý 
mal na našu školu také dobré spo-
mienky ako ja.“

(czš, pn)



27. jún 2023Podduklianske novinky 6Spravodajstvo 

   Výdatné dažde a prívalová voda potrápili aj Svidník a okolité 
obce. Voda zaplavila parkovisko, cesty, chodníky, futbalové 
ihrisko, ale aj záhrady či pivnice rodinných domov. 

Záplavy po výdatných dažďoch postihli Svidník, ale aj okolité obce 

   Silný dážď v kombinácii so silným 
vetrom začali vo Svidníku vyčíňať už 
v uplynulý piatok 23. júna popoludní. 
Ako sme sa dozvedeli, viacero výjaz-
dov najprv k popadaným stromom, 
absolvovali aj hasiči zo svidníckej 
stanice Okresného riaditeľstva Ha-
sičského a Záchranného zboru. 
Odstraňovať veľké popadané stromy 
museli napríklad zo štvorprúdovej 
cesty „medzi osami,“ teda v smere od 
Stročína do Svidníka, ale aj na viace-
rých iných miestach v okolí Svidníka. 
Neskôr už hasiči museli aj pomáhať 

odčerpávať vodu z pivníc. Dážď totiž 
neustával a prívalová voda zaplavo-
vala všetko, čo len mohla. Celonočný 
dážď z piatka na sobotu spôsobil, že 
zaplavená bola napríklad parkovacia 
plocha pred amfi teátrom vo Svidníku, 
časť futbalového štadióna a ďalšie 
miesta. Spracovať obrovské množ-
stvo vody nestíhala ani kanalizácia, 
a tak zaplavené boli aj celé ulice. 
Napríklad Ulica generála Svobodu 
či Karpatská ulica, problémy v meste 
hlásili napríklad aj ľudia bývajúci na 
Mierovej ulici vo Svidníku. Všade to 

bola kombinácia dažďa a vody steka-
júcej z okolitých kopcov. Zasahovali 
členovia Dobrovoľného hasičského 
zboru mesta Svidník, ale aj z okolitých 
obcí. Napríklad do Nižného Mirošova 
prišli vypomôcť aj dobrovoľní hasiči z 
Miňoviec v okrese Stropkov.   
   Mimoriadne nebezpečne stúpala 
hlavne hladina rieky Ondava, hoci aj 
rieka Ladomirka dosahovala nebez-
pečnú úroveň. Primátorka Svidníka 
Marcela Ivančová preto v uplynulú 
sobotu 24. júna o piatej hodine ráno 
v meste vyhlásila 3. stupeň povodňo-
vej aktivity. V teréne a v pohotovosti 
okrem dobrovoľných hasičov boli aj 
pracovníci Technických služieb mesta 
Svidník na čele s riaditeľom Lukášom 

Dubcom i príslušníci Mestskej polície 
vo Svidníku na čele s jej náčelníkom 
Jaroslavom Antoníkom. Situácia na 
kritických miestach sa podľa infor-
mácií, ktoré primátorka zverejnila na 
Facebooku, počas soboty postupne 
stabilizovala, 3. stupeň povodňovej 
aktivity bol zrušený a až do odvolania 
ostáva v meste Svidník vyhlásený 2. 
stupeň.  
   „Vybrežená rieka Ondava po inten-
zívnej nočnej búrke zaplavila areál 
amfi teátra, futbalový areál, dopravné 
ihrisko i priľahlý chodník,“ informovala 
ešte primátorka Marcela Ivančová a 
my dodajme, že neskôr sa už situácia 
upokojila úplne. 

(ps)

Zaplavená plocha pred svidníckym amfi teátrom a časť futbalového štadióna

Vo Svidníku voda zaliala aj niektoré ulice, napr. gen. Svobodu, či Karpatskú
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Záplavy po výdatných dažďoch postihli Svidník, ale aj okolité obce 

   Vážna dopravná nehoda sa 
stala v uplynulú sobotu 24. 
júna ráno medzi Bardejovom 
a Starou Ľubovňou. Jej účast-
níkmi boli aj svidnícki grécko-
katolícki veriaci smerujúci na 
púť do Litmanovej v okrese 
Stará Ľubovňa. 

Tragická dopravná nehoda svidníckych gréckokatolíckych pútnikov 

   Ako na sociálnej sieti informovalo 
Krajské riaditeľstvo Policajného zboru 
SR v Prešove, na ceste 1/77 v smere 
z Ruskej Vole do obce Obručné došlo 
k vážnej dopravnej nehode dvoch áut. 
Zrazilo sa osobné auto s mikrobusom. 
67-ročný vodič osobného auta, žiaľ, 
na mieste nehody skonal. 
   V mikrobuse sa na púť do Litmano-
vej, ako sme už uviedli, viezli grécko-
katolícki pútnici zo Svidníka. Celkovo 
sa podľa informácií z Krajského ria-
diteľstva Hasičského a záchranného 
zboru v Prešove v mikrobuse nachá-
dzalo 19 účastníkov. Z nich boli tri 
osoby zranené, pričom jednu ženu 
previezli na ošetrenie do nemocnice 
a dvoch pútnikov záchranári ošetrili 
na mieste. 

   „Okolnosti a príčiny dopravnej 
nehody sú predmetom vyšetrovania. 
Poverený príslušník v prípade začal 
trestné stíhanie pre prečin usmrte-
nia,“ skonštatovala prešovská krajská 

polícia na sociálnej sieti. 
   Podľa dostupných informácií už 
nebohý vodič osobného auta dostal 
v hustom daždi a na mokrej vozovke 
šmyk, jeho auto sa stalo neovláda-

teľné a vletel rovno do mikrobusu 
so svidníckymi veriacimi. Pri tejto 
tragickej nehode zasahovali hasiči z 
Ľubotína a zo Starej Ľubovne. 

(pn)

Takto sa rieka Ondava vybrežila pri Škole umeleckého priemyslu (vľavo) a pri futbalovom ihrisku

Veľké stromy spadli aj na cestu "medzi osami"

Na mokrej vozovke nezvládol v sobotu ráno 
jazdu kamionista, ktorý zablokoval jeden 
jazdný pruh v zákrute pred Ladomirovou
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  V piatok 16. júna 2023 konali sa VIII. okresné športové hry se-
niorov, usporiadané Okresnou organizáciou Jednoty dôchodcov 
Slovenska vo Svidníku. 

Konali sa Okresné športové hry seniorov, komu sa darilo?

  Na materiálnom a technickom zabezpečení hier sa podieľali Mest-
ský úrad a Technické služby mesta Svidník poskytnutím priestorov 
futbalového štadióna a parkovacích plôch pred amfiteátrom. Jedna 
súťažná disciplína - hod na kôš bola absolvovaná v priestoroch minigol-
fu.                                                                                                                                       
  Okresné športové hry otvorili primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová a 
prednosta Okresného úradu vo Svidníku Michal Iľkanin. 
  Súťaže sa zúčastnilo sedem päťčlenných družstiev a to - ZO JDS 
Brusnica, Giraltovce, Kuková, Kračúnovce, Stropkov, Svidník a Vyš-
ná Olšava. Za veľmi dobre vystihnutého intervalu „bezdážďového“ 
piatku a výborne pripravených jednotlivých súťažných stanovíšť sa 
súťažilo v hode granátom na cieľ aj do diaľky, v kope na bránku (muži 
cez prekážku), v hode krúžkom na tyč a v hode na basketbalový kôš.                                                                                                                                             
  Po súťažnom dopoludní dobre padlo občerstvenie a výborný guľáš (pripra-
vený Mirom Brudňákom) na ihrisku minigolfu.                                                                                                                                      
  Športové hry napokon spoznali svojich víťazov, ktorí si prevzali diplomy, 
poháre a vecné ceny. Víťazným družstvom sa stalo družstvo ZO JDS Svid-
ník. Na druhom mieste skončilo družstvo ZO JDS Kuková. Bronzovú priečku 
obsadila ZO JDS Giraltovce. 
  V súťaži jednotlivcov - ženy na prvých troch miestach skončili: Zuzana Magdo-
šková, Mária Paľová a Alžbeta Pančáková. V súťaži mužov sa na popredných 
priečkach umiestnili Jozef Tkáč, Milan Paľa a Vasil Babej.       
  V závere júna na Krajských športových hrách vo Veľkom Šariši bude našu 
okresnú organizáciu JDS zastupovať víťazné družstvo ZO JDS Svidník v 
zložení: Marta Štefancová, Alžbeta Pančáková, Jozef Pacolák, Vasiľ Štefanco 
a Jozef Tkáč. Veríme, že ich reprezentácia bude úspešná. Držme im palce. 
Ďakujeme Mestskému úradu, Technickým službám mesta Svidník, Prešovské-
mu samosprávnemu kraju, ktorý prostredníctvom Podduklianskej knižnice vo 
Svidníku fi nančne prispel na materiálne a technické zabezpečenie športových 
hier. Je potrebné poďakovať sa aj sponzorom Jánovi Hirčkovi za fi nancovanie 
guľášu, Jurajovi Maťašovi za výborné makové, orechové a kakaové záviny, 
a Alene Novákovej, okresnej predsedníčke strany HLAS za vecné ceny pre 
víťazov. Ďakujeme organizátorom, rozhodcom a všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom podieľali pri organizovaní a zdarnom priebehu hier.

Anton Berežňák, predseda OO JDS vo Svidníku

  Mladá šikovná hasička, prúdarka 
Iveta Zavodová dosiahla pekný 
úspech na súťaži hasičov s ná-
zvom Prešovský železný hasič.
  Bol to šiesty ročník tejto obľú-
benej a veľmi náročnej súťaže, 
v ktorej členka Dobrovoľného 
hasičského zboru mesta Svidník 
obsadila medzi ženami vynikajú-
ce 3. miesto. 

(pn)

  V nedeľu 18. júna krátko po 12-tej 
hodine 39 ročný muž oznámil na linku 
158, nález pravdepodobne povojno-
vej munície a to v lesnom poraste zv. 
Jurova dolina, v katastri obce Kapišo-
vá. Išlo o miesto v blízkosti letiskovej 
plochy mesta Svidník. 
  Na miesto bol vyslaný aj krajský 
pyrotechnik, ktorý štyri 120 mm de-
lostrelecké granáty prevzal, za úče-
lom ich následného zneškodnenia. S 
nájdenou muníciu v žiadnom prípade 
nemanipulujeme!

(krpz)

ÚSPEŠNÁ 
HASIČKA

Našiel štyri granáty

Víťazky v kategórii ženy: Zuzana Magdošková, Mária 
Paľová a Alžbeta Pančáková

Vyhodnotenia sa zúčastnili okresný prednosta Michal 
Iľkanin a primátorka mesta Marcela Ivančová
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  Od roku 2011 si ľudia postihnutí kožnou chorobou známou pod 
názvom Vitiligo pripomínajú Svetový deň Vitiliga ako udalosť na 
globálnej úrovni. Odvtedy sa tento deň, pripadajúci na 25. júna, 
pravidelne objavuje v kalendári. 

Pripomenuli sme si Svetový deň Vitiliga 

  Vitiligo je kožné ochorenie prejavujúce sa stratou pigmentácie kože. Špe-
cialisti ho poznajú aj pod odbornými názvami ako leukodermia, respektíve 
achromia. Oba termíny znamenajú nedostatok kožného farbiva. 
  Príčina tohto postihnutia ešte nie je úplne preskúmaná, odborníci predpokla-
dajú, že ide o autoimúnne ochorenie. Prejavuje sa vznikom oválnych, prípadne 
okrúhlych svetlých škvŕn, na ktorých povrchu sa môžu objaviť rastúce chĺpky. 
Vyskytuje sa u 1 - 2 % populácie. V 30 - 40 % má familiárny výskyt. Postihuje 

rovnako obidve pohlavia. 
  Vitiligo vzniká ako následok záni-
ku pigmentových kožných buniek 
- melanocytov, ktoré produkujú kožný 
pigment - melanín, ten je zodpovedný 
za farbu kože, ako bolo spomenuté naj-
častejšie na autoimunitnom podklade. 
  Prvým príznakom Vitiliga je biela 
škvrna na pokožke, ktorá sa postupne 
zväčšuje. Niekedy sa škvrny môžu 
spojiť tak, že vytvoria veľké ložisko.
  Najčastejšie sa spomenuté škvrny ob-
javujú na rukách, nohách, genitáliách 
či dokonca na tvári. 
  Vitiligo môže začať v akomkoľvek 
veku a postihuje ľudí všetkých typov 
pleti, no môže byť výraznejšie u ľudí s 
tmavšou pokožkou. 
  Na otázku ako sa Vitiligo dá liečiť, 
odpovedá dermatovenerologička Hana 

Zelenková: 
„V našom zariadení DOST využívame pri liečbe Vitiliga tzv. Needle 
therapiu. 
  Needle therapia je jednou z najprogresívnejších metodík, ktorá kom-
binuje drobné opichy kože, ktorými sa zabezpečuje prenos pigmentu 
na depigmentované plochy, následne sa ožaruje selektívnym UVB 311 
svetlom (špeciálna kabína) a potiera sa rôznymi špeciálnymi masťami. 
Frekvencia procedúr je prvý týždeň trikrát, druhý týždeň dvakrát, potom 
jedenkrát týždenne do uspokojivého výsledku. 
  Pigmentácia nastupuje postupne, individuálne, podľa citlivosti pacien-
ta,“ ozrejmila lekárka Hana Zelenková. 

(dost)

  Svetový deň Vitiliga na sociálnej sieti pripomenul aj novinár Maroš Černý. 
„Zajtra sa začína leto. Veľmi pekné ob-
dobie roka, na ktoré sa teší asi každý. 
Využívame ho na dovolenku a oddych. 
Pre ľudí s vitiligom je však náročnejšie, 
než iná časť roka. Je totiž viac vidieť ich 
kozmetickú odlišnosť. Patria k ním rôzne 
osobnosti, aj z oblasti modelingu, ale i 
ľudia, ktorých stretávame bežne počas 
dňa. Poznám viacerých z nich a patrím 
k ním i ja. 
  Po rokoch môžem povedať, že je to nie-
čo, čo nás učí pokore a tomu, že viac než 
telo je dôležitejšia duša. To, akí sme a čo 
dávame zo seba nás robí krásnymi. Ako 
mi dávnejšie povedal veľmi dobrý priateľ, 
skvelý a pokorný človek: „Maroško, Boh 
ti to dal preto, aby ťa zbavil povrchných 
ľudí v tvojom živote.“ 
  Snažím sa túto myšlienku šíriť ďalej a povzbudiť tých, ktorí sa tým, či už krátko 
alebo roky zbytočne trápia. Majme ľudí radi bez ohľadu na to, čo znamenajú, 
či ako vyzerajú. Prijatie seba i iných je tým najlepším liekom.“  

Maroš Černý: „Pre ľudí s vitiligom je leto náročnejšie“

  Účastníci workshopu „Maľovanie podľa trhaných šablón“ si 17. júna dokázali 
vyrobiť krásne obrázky. 
  Pomocou natrhaných šablón, tupovacieho štetca, akrylových farieb  a vlast-
nej fantázie tvorili na výkresoch motívy s prírodnou tematikou. Používali viac 
šablón a jednotlivé motívy 
medzi sebou kombinovali. 
  Miešaním farieb si vy-
tvárali vlastné odtiene, 
okraje si zafixovali pa-
pierovou lepiacou pás-
kou a posúvaním  šablón 
vymýšľali rôzne pozadie, 
ktoré potom domaľovali. 
  Lektorom workshopu bol 
Ján Šoltés. Workshop z 
verejných zdrojov pod-
poril Fond na podporu 
umenia.     

Katarína Grúsová,
 POS vo Svidníku

Konal sa workshop „Maľovanie podľa trhaných šablón“                                                                                           
Účastníci workshopu...

Vitiligo je kožné ochorenie prejavujúce sa stratou 
pigmentácie kože...
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  V rámci projektu Literárno-zábavné stretnutia v knižnici, ktoré 
z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia a ktorý 
bol aj hlavným partnerom tohto projektu, sme 19. júna 2023 
privítali v Podduklianskej knižnici Jána Pochaniča - spisovateľa 
detských kníh, pedagóga, lektora, rodáka z východoslovenskej 
pohraničnej obce Podhoroď.

Svet rozprávok v tvorbe Jána Pochaniča

  Vyštudoval pedagogiku, urobil si doktorát a prednášal aj na vysokej škole 
a ktorý s písaním kníh pre deti a mládež začal až keď sa stal učiteľom. Po 
privítaní spisovateľa riaditeľom knižnice Kamilom Beňkom, sa už mohol začať 
kolotoč smiechu a zábavy. Tento charizmatický a netradičný spisovateľ si svo-
jim nevšedným humorom získal srdcia všetkých deti svidníckych základných 
škôl, ktoré sa podujatia zúčastnili. 

  Celé stretnutie sa nieslo v duchu fantázie, tvorivosti a hlavne smiechu, do 
celého diania autor zapájal aj samotné deti. Spisovateľ začal čítaním rozprávky 
Pohľad do kurína z knihy Rozprávky do tmy, ktorú ilustrovali nevidiace deti a 
vyšla v klasickom i v Braillovom písme. Autor v nej poskytol priestor nevidiacim 
deťom a deťom so zvyškami zraku, aby sa plne spolupodieľali na vzniku tejto 
knihy, čím im aspoň na chvíľu doprial pocit dôležitosti, potrebnosti. Bolo úžasne 
ho počúvať, pretože vystupoval tak, akoby hral divadlo, menil hlasy pri každej 
postave a deti s ním prežívali každé slovo, v jednej chvíli zatajovali dych a o 
chvíľu sa už knižnicou rozliehali salvy smiechu. Tento slovenský spisovateľ 
a učiteľ Ján Pochanič pracuje v škole s vyučovacím jazykom slovenským v 
ukrajinskom meste Užhorod, kde robí, čo môže, aby školákom vytvoril pokojnú 
atmosféru na hodinách slovenčiny, aby sa mohli sústrediť na preberané učivo. 
Prvá kniha mu vyšla v roku 2009. 
  Ján Pochanič vydal rozprávkové 2 CD Abeceda na diskotéke, knižnú pub-
likáciu Písmenkoví detektívi i knihu pre najmenších Klopi-klop na Jabĺčkové 
kráľovstvo, Mačacie referendum, Šibalstvá sovy Eleonóry, Slovenské roz-
právky z celého sveta, napísal aj knihu Druháci vo veršoch, ktorá má malým 
Ukrajincom pomôcť naučiť sa slovenský jazyk. Ako spisovateľ sa podieľal 
na projekte Legendarium 2. Pochaničove Legendy zo 4-tej školy zapísali 
do Knihy rekordov ako knižku, ktorú ilustrovalo najviac detských rúk. Počas 
svojho literárneho pôsobenia získal na domácich i zahraničných súťažiach a 
festivaloch mnohé ocenenia. Nakoniec žiaci spisovateľa zahrnuli množstvom 
zaujímavých ale i úsmevných otázok. Odpoludnie plné neopakovateľných chvíľ 
sa skončilo potleskom, autogramiádou a fotografovaním. 
  Na tvárach odchádzajúcich detí sme videli, že sa výborne zabavili a z knižnice 
odchádzali nadšení, ale aj s nálepkami legendárnych postavičiek z Legendária, 
a my, knihovníci, veríme, že aj plní chuti siahnuť po dobrých knihách. Ďakujeme 
spisovateľovi za návštevu, za darované knihy, za množstvo nových informácií 
a hlavne mu želáme veľa tvorivých nápadov a myšlienok pre napísanie ďalších 
kníh. Už teraz sa tešíme na ďalšie besedy s ním. 

Nadežda Mičáková, Podduklianska knižnica vo Svidníku 

  V utorok 13. júna sa žiaci Základnej školy na Komenského 
ulici vo Svidníku zúčastnili na Majstrovstvách Slovenska žia-
kov jednotlivcov v mas-wrestlingu. Majstrovstvá Slovenska sa 
uskutočnili v športovej hale v Bardejove. 

Žiaci ZŠ Komenského získali tri ocenenia na Majstrovstvách Slovenska v mas-wrestlingu jednotlivcov

  Samotné Majstrovstvá SR otvoril prezident Slovenskej federácie a zároveň 
viceprezident Svetovej federácie v mas-wrestlingu Ján Matej. V úvode bola 
predstavená Janka Vašková ako najsilnejšia žena sveta za rok 2021. Majsterka 
sveta sa zúčastnila ako hlavná aktérka pri rozhodovaní majstrovstiev. Naši 
žiaci si počínali výborne.
  V kategórii staršie žiačky nad 60 kg získala 2. miesto Bianka Kotuličová. V 
kategórii starších žiakov do 80 kg získal 3. miesto Šimon Pančák. V kategórii 
nad 80 kg získal 3. miesto Daniel Šimko

ČO JE MAS-WRESTLING?                 
  Je to silové preťahovanie športovcov sediacich oproti sebe v ohraničenom 
priestore, kde ich oddeľuje doska do ktorej sa zapierajú nohami. Podstatou 
tohto športu je snaha súperov sediacich oproti sebe sa po doske premiest-
ňovať a vychyľovať s cieľom sa zmocniť sa pol metrového kolíka, ktorý držia 
oboma rukami. Víťazom sa stáva ten súťažiaci, ktorému zostane kolík v 
rukách, prehodí súpera na svoju stranu, alebo iným spôsobom dostane kolík 
na svoju stranu. 
  Tento šport v súčasnej dobe združuje 79 krajín sveta. Vďaka dobrým prefe-
renciám tohto športu vo svete a snahe vedenia Svetovej federácie sa predpo-
kladá, že v roku 2032 bude mas-wrestling zaradený medzi olympijské športy. 
Dôkazom sú toho Svetové hry mládeže, ktoré sa konajú každé štyri roky pod 
patronátom Svetového olympijského výboru. V rámci olympijských hier v roku 
2024 v Paríži, bude mas-wrestlig zaradený ako doplnkový ukážkový šport. 
Celkovo sa majstrovstiev Slovenska jednotlivcov sa zúčastnilo 24 družstiev 
základných škôl v počte 103 súťažiacich. 
  Celkové súboje boli veľmi dramatické a vyrovnané až do konca majstrovstiev 
Slovenska. Žiaci Základnej školy Komenského zo Svidníka bojovali statočne 
a ich tréningy a príprava znamenala zisk troch ocenení a stupni víťazov za 
rok 2023.                      

M. Klimik, učiteľ a tréner 

Celé stretnutie sa nieslo v duchu fantázie, tvorivosti 
a hlavne smiechu...

Bianka Kotuličová, Šimon Pančák, Daniel Šimko 
so svojím trenérom Michalom Klimikom 
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Úradná správa č. 36 zo dňa 22. júna 2023   

  Severská chôdza s paličkami je v súčasnosti veľmi obľúbená 
športová aktivita. Aj v uliciach nášho mesta stretávame nadšen-
cov s paličkami, pre ktorých paličky nemusia byť len turistickou 
či športovou oporou. 

Severská chôdza po prvýkrát vo Svidníku

  Vďaka prvému kurzu severskej chôdze vo Svidníku naučili certifi kované 
lektorky Beátka Awadová z Bratislavy a Anka Krutková z Vyšných Ružbách 
v nedeľu 18. júna 2023 správnosť používania paličiek pri chôdzi. Severská 
chôdza má výrazné benefi ty pre zdravie každého z nás. Pohyb je život a 
severská chôdza zlepšuje celkovo zdravotný stav po viacerých stránkach 
či je to srdcovo-cievny systém, je pomocou pri osteoporóze, pri posilnení 
lymfatického systému, imunity a pod. 
  V podvečerných hodinách v areáli Pamätníka sov. armády sa stretlo 39 

žien, ktoré skúsené lek-
torky krok po kroku nau-
čili správnosť používania 
palíc presne určených na 
tento typ športu. Hravé 
aktivity, úsmevy žien boli 
prejavom dobej nálady  
a spokojnosti s akciou, 
ktorú som do Svidníka 
priniesla vďaka podpore 
mesta Svidník. Mesto túto 
akciu podporilo vďaka 
podaniu našej žiadosti o 
fi nancovanie projektu cez 
participatívny rozpočet na 
rok 2023, za čo im chcem 
v mene lektoriek a všet-
kých účastníkov úprimne 
poďakovať. 
  Na záver každý účastník 
dostal na občerstvenie 
minerálnu vodu a zdravú 
tyčinku. Firma Martex 
z Vyšného Orlíka nám 
venovala 5 cien, ktoré sme mohli darovať 5 vyžrebovaným účastníčkam. 
  Verím, že na jeseň sa znova stretneme pri severskej chôdzi možno aj v 
pravidelných intervaloch, čo bude závisieť od nášho záujmu o túto zdraviu 
prospešnú aktivitu. 

Jana Mihaličová, koordinátorka projektu

SEKRETARIÁT:                 
   Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačivá OOFZ nájdu na stránke: www.svidnik.
obfz.futbalovekluby.sk a na www.futbalnet.sk
   Upozorňuje kluby na možnosť čerpania kreditov cez E-shop SFZ do 
30.11.2023  
Oznamuje FK OOFZ Svidník, že z rozhodnutia VV OOFZ zo dňa 7.6.2023 sa 
Aktív ŠTK a Riadna konferencia OOFZ Svidník uskutoční 14.7.2023 (piatok) o 
17.00 hod. v Stropkove, pozvánky členom konferencie budú zaslane poštou.

ŠTK OOFZ: 
   ŠTK upozorňuje FK, že prihlášky do súťaži je klub povinný pre každé 
družstvo podať zvlášť od 10.6.2023 do 30.6.2023. Prihlasovanie družstiev 
bude vykonávané len formou elektronickej prihlášky v systéme ISSF. Klubo-
vý manažér si vytvára jednotlivé družstvá na SR 2023 - 2024 a následne v 
systéme ISSF - elektronická podateľňa - prihláška do súťaže zaregistruje pri-
hlášku daného družstva. Elektronická prihláška sa podáva za každé družstvo 
a kategóriu zvlášť. Jednotlivé družstvá, aj v súťažiach mládeže, sú povinné 
zaregistrovať aj štadión, ktorý je v prihláške do súťaže povinná položka. V 
prihláške do súťaže ako aj v systéme ISSF ŠTK žiada o vykonanie aktuali-
zácie údajov - kontaktných údajov osôb, telefonických kontaktov, mailových 
adries, aby tieto mohli byť aktualizované do Rozpisu súťaží pre nový SR. 
Podmienkou štartu družstva v súťaži dospelých je 1 mládežnícke družstvo v 
súťaži mládeže a uhradenie všetkých záväzkov voči OOFZ. Predpokladaný 
začiatok súťaže 6.8.2023.
   Schválila výsledky stretnutí 26. kola 7. ligy dospelých, 10. kola 5. ligy dorastu 
a 9. kola 4. ligy žiakov
   Kontumuje: stretnutie 26. kola 7. ligy dospelých Breznica - Kalnište 3:0 
kont., hostia na stretnutie nenastúpili, podľa SP čl.82, do pozornosti DK, 
poplatok 10,- eur
   Proti rozhodnutiam je možné sa odvolať podľa SP čl.87/1  do 14 dní

DK OOFZ:
   Trestá hráča OŠK Miňovce - Tomáš Bičej - 1168413 - DO pozastavením 
výkonu športovej činnosti na 1 stretnutie nepodmienečne od 22.6.2023, podľa 
DP čl. 37/5a,(trest v 1.kole SR 2023/2024), poplatok 10,- EUR
   Trestá hráča OŠK Miňovce - Marek Mojsej - 1200963 - DO pozastavením 
výkonu športovej činnosti na 2 stretnutia nepodmienečne od 22.6.2023, podľa 
DP čl. 48/1b,2a,(trest v 1. a 2.kole SR 2023/2024), poplatok 10,- EUR

   Trestá TJ Topľan Kalnište za nenastúpenie na stretnutie 26. kola 7. ligy 
dospelých Breznica - Kalnište, fi nančnou pokutou 100,- eur, podľa RS čl. 
25/a, poplatok 10,- eur
   Odvolanie proti rozhodnutiu komisie (okrem rozhodnutí podľa čl. 37/3,5 alebo 
8 DP), sa podáva na Disciplinárnu komisiu OOFZ, v lehote do 7 dní odo dňa 
oznámenia rozhodnutia disciplinárnej komisie  (čl.84 ods.1 DP). 
   Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: www.svidnik.obfz.futbalo-
vekluby.sk                                                                               OOFZ Svidník

   Ešte v sobotu 14. júna sa v 
Smižanoch uskutočnilo celo-
slovenské fi nále GPX mládeže 
do 14 rokov. GPX je limitované 
medzinárodným ratingom 
FIDE do 1400 bodov. Hráči 
sa museli prebojovať cez zá-
kladnú časť a semifi nále. Zo 
Stropkova sa to podarilo Eve 
Polačkovej v kategórii dievčat 
do 14 rokov a zo Svidníka po-
stúpil Šimon Krištof. 

Grand Prix Slovenska v šachu mládeže

   Kým pre Šimona už samotný 
postup bol  veľkým úspechom 
vzhľadom na to, že šachu sa venu-
je krátko, Eva bojovala o medaily. 
   V šiestich kruhových turnajoch, 
hralo samostane po 10 hráčov v 
každej kategórii. Časový limit na 
partiu bol 2x12 minút + 3 sekundy 

za každý ťah.
   Eva vybojovala 6 bodov a zo-
pakovala str iebornú pr iečku z 
Majstrovstiev Slovenska dievčat 
do 12 rokov. Šimon uhral 2 body a 
umiestnil sa na 9.mieste.
   Ďakujeme za výbornú reprezen-
táciu nášho regiónu!
   Kompletné výsledky, informácie 
o termínoch a kalendár súťa-
ží nájdete na webovej stránke 
šachového klubu: https://www.
stropkov-svidnik.chess.sk, fotky 
z akcií nájdete na facebookovej 
stránke Šachový klub Stropkov 
Svidník: https://www.facebook.
com/sachstropkovsvidnik

NAJBLIŽŠIE AKCIE: 
   1. - 9.7.: M-SR 2023 a kvalifikač-
ný OPEN pre rok 2024, 6. - 9.7.: 
FIDE OPEN Pohorelá. 

Juraj Lažo 
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POZVÁNKA NA KÚPALISKO 
OC SZTP Svidník pozýva svojich členov aj nečlenov na jednodňový výlet na 
kúpalisko Sarospatak (Maďarsko) 30. júna 2023. Presne informácie v budov 
AB na 4. poschodí alebo na tel. čísle 0903 041 725.

Kto daroval krv? 
  V pondelok 19. a v stredu 21. júna 2023 prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice v rámci Svetového dňa darcov krvi darovať 
krv 47 bezpríspevkových darcov: 
  Darina Palejová (prvodarca), Benjamín Bandurič (prvodarca), Štefánia Ban-
duričová (3), Slávka Simčáková (17), Jozef Dovičák (6), Matúš Mňahončák 
(36), Michal Antoš (2), Ľuboslav Čakurda (38), Zuzana Olčáková (2), Róbert 
Palička (14), Marianna Kravčuková (21), Ivana Kašperanová (17), Katarína 
Padová (36), Katarína Škurlová (70), Jana Milá (33), Jaroslav Čabala (7), 
Marián Kasarda (14), Ján Štefanišin (48), Viera Fedorišinová (5), Dušan Juri-
na (32), Vladimír Marusin (13), Jozef Jaškanič (2), Miroslav Gerek (83), Juliana 
Kidalová (25), Martina Hašková (7), Lenka Šimková (20), Michal Čisár (37), 
Emma Jacková (4), Róbert Franko (42), Samuel Sokol (5), Tomáš Hajduk (3), 
Lucia Kokindová (6), Miroslav Kokinda (2), Václav Mihaľ (4), Ondrej Babjak 
(35), Radoslava Barančíková (12), Dominik Sekeľ (17), Jana Terázová (12), 
Ondrej Michališin (27), Silvia Hicová (18), Viliam Jachymovič (14), Ivan Gibej 
(7), Martin Harviš (9), Adrián Weis (2), Zuzana Gocová (14), Martin Goc (62), 
Martin Goc (5). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! Územný spolok SČK vo Svidníku 

  Vážení priaznivci vojenských dejín Slovenska, 
milí návštevníci, 
   v týchto dňoch sa vo Vyhliadkovej veži na Dukle fi nalizujú posledné práce 
spojené s inštaláciou prvej časti novej expozície v interiéri hornej vyhliadkovej 
kupoly. Okrem panoramatického výhľadu na široký priestor slovensko-poľského 
pohraničia, vrátane Duklianskeho priesmyku, tu budete môcť moderným spôso-
bom prostredníctvom expozičných panelov, získať aj množstvo podrobnejších 
informácií nielen o priesmyku, ale aj o jednotlivých bojových operáciách, ktoré 
sa v ňom uskutočnili počas oboch svetových vojen. K ďalším informáciám sa 
budete môcť dostať aj prostredníctvom moderných multimediálnych obrazoviek, 
s vyznačenými dôležitými geografi ckými a orientačnými bodmi. 
  Navyše počas letných mesiacov tohto roka dobudujeme druhú časť novej stálej 
expozície „Duklianske bojisko v premenách času“, s moderným multimediálnym 
vybavením, a to aj v rámci spodnej kupoly Vyhliadkovej veže. Tá bola doposiaľ 
verejnosti neprístupná. Po takmer piatich dekádach od postavenia a  sprístup-
nenia tohto objektu, bude aj v tomto priestore vôbec po prvýkrát počuť ruch 
a kroky zvedavých návštevníkov. 
  Vážení priaznivci vojenských 
dejín Slovenska, milí návštev-
níci, 
  úsilím a zanietením mnohých 
ľudí a za významnej podpory 
rezortu obrany sa nám podarilo 
zrekonštruovať a zmodernizovať 
už podstatnú časť Vyhliadkovej 
veže Dukla. Ďalej však realizujeme 
aj naše odvážne plány na vybudo-
vanie stálej múzejnej expozície vo 
vnútornej časti veže a pripravuje-
me sa na uskutočnenie poslednej 
etapy (marec - máj 2024), počas 
ktorej obnovíme vonkajšiu fasádu 
a zmodernizujeme interiér v jej prízemnej časti.  
  Vyhliadkovú vežu na Dukle sprístupníme pre širokú verejnosť 27. júna 2023 
od 9. hodine, v súlade s otváracími hodinami.    

Tešíme sa na Vašu návštevu. 
Miloslav Čaplovič, Vojenský historický ústav 
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA 

GRISHAM, John: Sudcov zoznam. 
Bratislava, Ikar 2023. 291 s.
  Lacy Stoltzová, známa z románu Svišť, 
v minulosti vyšetrovala sudkyňu, ktorá pri-
jímala miliónové úplatky od zločineckého 
syndikátu. Vtedy len o vlások unikla smrti. 
Odvtedy prešli tri roky a Lacy sa blíži k šty-
ridsiatke. Práca v Rade pre sudcovskú etiku 
ju už nebaví a uvažuje nad zmenou. Stretne 
však záhadnú ženu, takú vystrašenú, že 
nemá odvahu prezradiť Lacy pravé meno. 
Jej otca zavraždili pred dvadsiatimi rokmi, 
policajtom sa nepodarilo prípad vyriešiť. 
Lenže žena má podozrivého, je ním priam 
posadnutá, sleduje ho už dvadsať rokov. A 
popritom odhalila ďalšie obete. Podozrenie 
však nestačí, ibaže nájsť dôkazy sa zdá 
nemožné. Ten muž je brilantný, trpezlivý a 
vždy má náskok pred políciou. Ide o mimo-
riadne rafi novaného sériového vraha. Vyzná 
sa vo forenzných vedách, ovláda policajné 
postupy a čo je najdôležitejšie: pozná zákony. Ide totiž o sudcu z Floridy a 
patrí do Lacinej jurisdikcie. Dotyčný sudca si vedie zoznam obetí a cieľových 
osôb, obsahuje mená nič netušiacich ľudí, ktorí mu niekedy v živote skrížili 
cestu a nejakým spôsobom sa ho dotkli. Ako môže Lacy začať s vyšetrovaním 
a nedostať sa do jeho zoznamu?

URBÁNKOVÁ, Naďa
  Naďa Urbánková sa narodila 30. júna 1939, rodným menom Naděžda Bala-
bánová. Bola česká speváčka a herečka. Pôvodnou profesiou bola zdravotná 
sestra, ale neskôr sa začala venovať spevu a aj fi lmu. Bola niekoľkonásobnou 
držiteľkou Zlatého slávika, koncertovala s orchestrom Václava Hybša, Country 
Beatom Jiřího Brabca alebo Armádnym umeleckým súborom. K jej úspešným 
hitom patrí Mám rada žužu, Blondiak s červenou bugatkou, Drahý môj a mnoho 
ďalších. Hrala napr. vo fi lme Na samote pri lese, Ostro sledované vlaky alebo 
Keby tisíc klarinetov. Naďa Urbánková pôsobila aj v rozhlase, hrala v divadle 
a aktívne sa zapájala do spoločenského života. Jej dcéra Jana Fabiánová je 
tiež speváčka. Naďa Urbánková zomrela 3. februára 2023 vo veku 83 rokov.

MROŹEK, Slawomir (29.6.1930-15.8.2013)
  Bol poľský spisovateľ a dramatik. Živil sa ako novinár. Z politických dôvodov 
opustil v roku 1963 svoju vlasť a žil postupne v Taliansku, Francúzsku a Mexiku. 
V päťdesiatych rokoch  vydal prozaické diela Slon, Malé leto, Útek na juh, 
Verný strážca, Tango, Emigranti, Portrét a iné. Neskôr sa zameral na krátke 
satirické poviedky Opica a generál; Kohút, Lišiak a ja. Napísal komédiu Hrbáč, 
autobiografi u Baltazar. Mroźekove diela sa často vyznačujú prekvapujúcou 
pointou, neočakávaným vtipom či absurditou. 

Do fi rmy prijmú nového zamestnanca
a do parády si ho vezme majster.

- Tu máš metlu, mladý, choď pozametať halu.
- Ale ja som inžinier!

- Aha, chápem, - poškrabe sa majster
po hlave, - tak ja ti to ukážem.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 27. júna: 18.00 + Pavol, Streda 28. júna: 6.30 + Anna, Vincent, 
Michal, 18.00 + Ján, Alžbeta, Štvrtok 29. júna: Sv. Petra a Pavla - apoš-
tolov, slávnosť: 6.30 ZBP Jozef, 18.00 + Mária, Michal, Adam, Ľubomír, 
Pavol, Piatok 30. júna: 6.30 ZBP rod. Venglárovej, 18.00 + Anton, Sobota 
1. júla: 8.00 ZBP Alena s rod., 11.00 + Peter, Nedeľa 2. júla: 8.00 ZBP 
Elena, 10.30 ZBP Milan (80 rokov života), 18.00 + Anton, 

OZNAMY: 
   Vo štvrtok máme slávnosť apoštolov Petra a Pavla. 
   V tomto týždni budeme spovedať pred prázdninami pol hodinu pred 
sv. omšami. 
   V nedeľu bude zbierka „Dobročinné diela sv. Otca.“ 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK  ZÁHRADNÁ
   Utorok 27. júna: 7:00 + Michal, Streda 28. Júna: 17:00 Za zdravie a 
Božie požehnanie pre Máriu a Štefana, Štvrtok 29. júna: 17:00 - Sv. 
Peter a Pavol (prikázaný sviatok) - Za farnosť, Piatok 30. júna: 17:00 Za 
zdravie a Božie požehnanie pre Petra s rod. a Jakuba s rod., Sobota 1. 
Júla: 7:00 + Emil (týždňová), Nedeľa 2. júla: 9:00 Za farnosť. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 27. júna: 12.00 * Andrej, Martina, Veronika, Michal (odpustenie, 
pomoc sv. Ducha), 17.00 Kláštor sestier Baziliánok, 18.00 + Anna, Michal 
/ + Michal Kudla (týždňová lit.), Streda 28. júna: 6.30 + Anna, 18.00 + 
Ján, Mária / + Ivan Barna, 19.00 Večiereň sviatku, Štvrtok 29. júna - 
Svätí apoštoli Peter a Pavol: 6.30 * Za farnosť, 12.00 * z rod. Dudovej, 
Mustafovej, Bejdovej, Frigovej, 17.15 Ruženec za závislých s komunitou 
Cenacolo, 18.00 * Jana, 19.00 Biblická škola - Umenie duchovného 
života, Piatok 30. júna: 6.30 + Ján, Mária, Michal, Mária, Anna, 18.00 + 
Ján, Juraj, Ladislav / + Milan Bokša (ročná lit.), Mládežnícke stretko od 
19.00, Sobota 1. júla: 7.00 + Členov Arcibratstva / + Pavol Lazenga (ročná 
lit.), 10.00 Stretnutie prvoprijímajúcich detí 2022-2023 v CZŠ sv. Juraja, 
Nedeľa 2. júla - Uloženie rúcha Presvätej Bohorodičky: 7.00 Ruženec 
a Modlitba 1. Času, 8.00 * Ján, Magdaléna, Slávko, Patrik s rodinami, 
10.30 * Za farnosť (csl.), 17.00 Večiereň, 18.00 * Michaela, Štefan, Matej, 
Dominik (obrátenie, ZBP).

OZNAMY:
   Vo štvrtok 29. júna je prikázaný sviatok sv. apoštolov Petra a Pavla. 
Bohoslužby sú o 6.30 csl., 12.00 a 18.00 slov. Pri tomto sviatku je dob-
ročinná zbierka na dobročinné diela Sv. Otca. Úprimné Pán Boh odmeň 
a požehnaj! 
V sobotu 1. júla pozývame deti, ktoré boli v roku 2022 a v tomto roku 2023 
na prvú svätú spoveď na stretnutie v areáli CZŠ sv. Juraja vo Svidníku 
od 10.00 do 13.00 hod. Bude pre nich pripravený program a možnosť sa 
opäť stretnúť. Prineste si občerstvenie - desiatu, nápoj a prosíme, aby 
ste sa zapísali u nás v sakristii najneskôr do štvrtka večera. 
   V nedeľu 2. júla je archieparchiálna slávnosť v Levoči - sviatok Uloženia 
rúcha Presvätej Bohorodičky.       

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Od pondelka do piatku: 6.00 hod: sv. liturgia, 17.00 hod.: Večierňa. 
Vo sviatky: 7.30 hod.: Utreňa, 9.00 hod.: sv. liturgia, Nedeľa: 7.30 hod.: 
Utreňa, 9.00 hod.: sv. liturgia. 

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na 
Ul. Festivalovej, č. 2042. 
Štvrtok 29. júna od 18.00 hod.:
Nedeľa 25. júna od 9.30 hod.: Zaznie biblická prednáška. 
   Viac sa môžete dozvedieť v prednáškovej sále Jehovových svedkov 
na Ul. Festivalovej č. 2042 vo Svidníku. Budete vítaní. Vstup je voľný.


